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Robert Isepciuc are vârsta de 15 ani, a termi-
nat clasa a VIII-a la Colegiul Național din Iași, iar 
la Competiția Internațională de Matematică din 
India a cucerit o medalie de argint. Acesta a fost 
admis la un prestigios liceu privat de informatică 
din București, iar motivul pentru care a decis să-
și continue studiile în capitală îl dezvăluie chiar el.  

Robert a obținut o medalie  
de argint la Competiția Internațională 
de Matematică din India  
În perioada 26-31 iulie 2024, 16 elevi ai Cole-

giului Naţional din Iaşi au participat la prestigiosul 
concurs International Mathematics Competition, 
desfăşurat în localitatea Lucknow, India. Eveni-
mentul a reunit, în acest an, aproape 600 de elevi 
și 150 de profesori din 30 de ţări, multe dintre 
acestea fiind recunoscute pentru rezultatele ex-
cepţionale la concursurile internaţionale de ma-
tematică: SUA, China, Hong Kong, Vietnam, 
Filipine, Thailanda, Taiwan, Coreea de Sud, Indo-
nezia, Bulgaria etc. 

În competiţia individuală, Robert Isepciuc, 
clasa a VIII-a, și Ilinca-Rucsandra Radu, clasa a 
VII-a, au obținut medalii de argint. Robert este pa-
sionat de matematică încă de când era la grădi-

niță, iar din toamna acestui an va studia la Liceul 
Internațional de Informatică din București.  

„Sunt pasionat de matematică de când eram 
mic, încă de la grădiniță mi-a plăcut să calculez, 
să mă joc cu numerele, iar mai apoi pasiunea a 
evoluat de-a lungul școlii primare, iar apoi gimna-
ziale. Am participat la olimpiada de matematică 
în clasa a VI-a, a VII-a și a VIII-a. Din toamna aces-
tui an, voi merge la Liceul Internațional de Infor-
matică din București”, declară Robert Isepciuc.  

Din toamnă, va studia  
la un prestigios liceu din România  
Robert a fost admis fără concurs, deoarece a 

obținut premiul I la olimpiada națională de mate-
matică. A ales să studieze la liceul din București 
pentru că va face mai multe ore de matematică 
pe săptămână, față de unitățile din Iași.  

„Nu am dat Evaluare Națională pentru că am 
obținut premiul I la olimpiada națională de mate-
matică. Am ales să studiez în București pentru că 
este o oportunitate de dezvoltare pe partea de 
matematică, fiind cel mai recunoscut liceu din 
țară și pentru că oferă mai multe ore de pregătire 
dedicată pentru olimpiadă decât liceele din Iași. 
Din informațiile pe care le am, vor fi aproximativ 
10 ore pe săptămână, iar la liceele din Iași, din ce 

știu sunt, 5 ore pe săptămână la mate-info, dar nu 
pentru olimpiadă. Nu am luat în calcul niciun liceu 
din Iași pentru că nu oferă aceeași pregătire indi-
viduală. Voi sta cu tata în București, în chirie, iar 
după ce voi termina, aș dori să urmez studiile su-
perioare în străinătate”, mai spune Robert Isep-
ciuc.  

Tânărul este pasionat și de domeniul aeronau-
tic, iar studiile superioare și-ar dori să le facă în 
străinătate.  

„Pentru olimpiada de anul acesta m-am pre-
gătit câte două ore pe zi, timp de două luni, iar 
medalia de argint pe care am obținut-o reprezintă 
o dovadă a muncii mele. Pe viitor, mi-aș dori să 
lucrez în domeniul ingineriei sau al aeronauticii, 
deoarece sunt pasionat de descoperirea univer-
sului și cred că ar fi o metodă bună de a-mi satis-
face anumite curiozități”, mai spune Robert 
Isepciuc.  

La Olimpiada Internațională de Matematică, 
Raluca Bânțu, clasa a VIII-a, Radu Popescu și Ar-
thur Iacob, clasa a VI-a, au câștigat medalii de 
bronz. De asemenea, cinci elevi au obținut men-
țiuni: Diana Balan, clasa a V-a, Andrei Apostol și 
Cristian Adomniței, clasa a V-a, Grig Ursanu, clasa 
a VI-a, și Agnes Munteanu, clasa a IX-a.  

Ștefana ȘOVEA

Robert a obținut o medalie de argint la Competiția 
Internațională de Matematică din India, iar din toamnă va 
studia la un liceu de prestigiu din țară: „Nu am luat în calcul 
niciun liceu din Iași pentru că nu oferă aceeași pregătire”
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CTP Iași a propus ca prețurile pentru 
biletele de călătorie să se majoreze 
de la 3,5 lei la 4 lei. Compania 
justifică modificarea, deoarece 
costurile de operare au crescut și  
are nevoie de mai mulți bani la buget 

 
La nici măcar un an de la ultima scumpire a 

biletelor, CTP Iași anunță o nouă modificare a ta-
rifelor. Deocamdată, propunerea este în consul-
tare publică, însă este foarte posibil ca în luna 
octombrie a acestui an să fie făcută modificarea. 
Călătorii sunt nemulțumiți, deoarece condițiile din 
mijloacele de transport vor rămâne aceleași, însă 
vor plăti mai mult. 

Prețurile biletelor de la CTP Iași  
vor crește cu 50 de bani 
În 2023, pe 1 decembrie, prețul unui bilet de 

călătorie a crescut cu 50 de bani. Acum, compa-
nia vrea din nou să majoreze tarifele, astfel că oa-
menii ar trebui să plătească 4 lei pentru o 

călătorie de 120 de minute. De asemenea, și tariful 
la abonamente va crește, pentru unul de o lună, 
pe toate mijloacele de transport, prețul va fi de 
130 de lei, față de 110 lei cât este în prezent. Con-
ducerea justifică această scumpire prin faptul că 
au crescut salariul minim pe economie și prețul 
carburanților. Ca să fie aprobat noul tarif, proiec-
tul trebuie să treacă prin votul consilierilor locali 
ai municipiului Iași. 

„Deocamdată, propunerea este în procedură 
de consultare, în funcție de durata consultării pu-
blice, vom ști când va fi făcută și modificarea. 
Propunerea noastră este să creștem valoarea bi-
letelor de la 3,5 lei până la 4 lei. De asemenea, și 
prețul abonamentelor va crește de la 110 lei la 130 
de lei. Din cauza creșterii salariului minim brut ga-
rantat și creșterea carburanților, trebuie să facem 
și o ajustare la tarife”, a transmis Cristian Stoica, 
directorul general CTP Iași. 

Călătorii sunt nemulțumiți 
Clienții companiei sunt nemulțumiți, deoarece 

condițiile din mijloacele de transport nu s-au 

îmbunătățit în ultima vreme, iar acum vor trebui 
să plătească mai mult. Majoritatea tramvaielor 
care circulă pe străzile din Iași sunt modelele GT4, 
care au peste 60 de ani vechime. Oamenii nu au 
beneficiat, nici vara aceasta, de aer condiționat, 
iar acum se gândesc dacă la iarnă vor avea măcar 
căldură. Din cele 32 de tramvaie noi aduse, nu 
funcționează toate, deoarece opt vagoane stau 
defecte în depou. Primarul Mihai Chirica le-a pro-
mis cetățenilor un transport public modern și efi-
cient, însă este departe de acest lucru. De 
asemenea, și timpul de așteptare în stații pentru 
unele trasee de autobuz ajunge uneori la peste 20 
de minute. Mai mult, există și numeroase pro-
bleme la infrastructură, linii de tramvai rupte, ma-
cazuri care nu funcționează. 

„Au fost aduse 44 de autobuze electrice, 32 de 
tramvaie noi, vor mai veni 26 de autobuze elec-
trice și 18 tramvaie în perioada următoare”, a spus 
Cristian Stoica. 

CTP Iași vrea să majoreze prețurile la biletele 
de călătorie cu încă 50 de bani din nou.  

Petronel ȘTEFAN

CTP Iași crește prețurile pentru 
biletele de călătorie din nou. Iată 
când va intra în vigoare majorarea
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Primăria Iași a anunțat că 
în luna august vor fi 
finalizate lucrările la 
blocurile de locuințe 
sociale și convenabile  
din zona Grădinari 

 
În prezent, municipalitatea orga-

nizează două licitații pentru ultimele 
lucrări și servicii necesare finalizării 
acestei investiții. Una se referă la in-
tervențiile de detaliu, iar cea de-a 
doua are ca obiectiv contractarea 
unei noi expertize tehnice.  

Primăria Municipiului Iași 
face ultimele demersuri 
pentru finalizarea 
blocurilor de locuințe 
sociale și convenabile  
din Grădinari 
Prima procedură de licitație are 

o prevedere bugetară de 883.460 de 
lei, fără TVA, pentru executarea unor 
lucrări suplimentare. Aceasta a 
atras o ofertă care este în evaluare. 

Este vorba de câteva intervenții de 
detaliu la clădiri, care vor fi execu-
tate în maxim două săptămâni de la 
semnarea contractului.  

Cea de-a doua procedură s-a 
concretizat în contractarea unei noi 
expertize tehnice, în valoare de 
178.000 de lei. Până cel târziu la 20 
august, firma contractată va trebui 
să completeze documentația privind 
execuția lucrărilor, care este o com-
ponentă esențială a cărții tehnice, 
astfel încât blocurile să fie avizate 
de Inspectoratul de Stat în Con-
strucții, potrivit prevederilor legale. 

Documentația menționată lip-
sește din culpa primei companii că-
reia i s-a încredințat construirea 
blocurilor. ElitConstruct SRL a exe-
cutat lucrări în valoare de circa 7,8 
milioane de lei, dar a falimentat și a 
abandonat lucrarea din cauza lipsei 
capacității tehnice și financiare, însă 
nu a predat și documentația com-
pletă a lucrărilor efectuate. 

În cursul anului 2022, municipa-
litatea a încheiat un contract pentru 

continuarea lucrărilor cu asocierea 
CVF Designer 2008 SRL – Trust AVB 
SRL pentru o sumă de 6,9 milioane 
de lei, iar lucrările au ajuns, în pre-
zent, la un stadiu de circa 95%.  

Astfel, după executarea ultime-
lor lucrări și completarea documen-
tației tehnice, în conformitate cu 
reglementările tehnice și legale, blo-
curile din zona Grădinari pot fi fina-
lizate până la sfârșitul acestei luni. 

Mihai Chirica: „Viitorii 
locatari trebuie să 
beneficieze de cele mai 
confortabile și sigure 
condiții de locuire” 
Edilul Iașului, Mihai Chirica, a 

transmis faptul că viitorii locatari vor 
beneficia de condiții sigure de lo-
cuire.  

„Deși această investiție a fost 
marcată oarecum de neșansă, întru-
cât primul constructor a dat fali-
ment și nu și-a îndeplinit obligațiile 
față de noi, important este că sun-

tem pe ultima sută de metri și putem 
începe repartizarea locuințelor către 
beneficiari. Suntem datori atât legal, 
cât și moral ca viitorii locatari ai lo-
cuințelor construite de primărie să 
beneficieze de cele mai confortabile 
și sigure condiții de locuire”, a decla-
rat primarul Mihai Chirica. 

Blocurile C1 și C2 sunt formate 
din câte două tronsoane, cu un 
număr total de 72 de apartamente 
împărțite astfel: 36 de apartamente 
cu o cameră, 28 de apartamente cu 
două camere și opt apartamente cu 
trei camere. Ansamblul se află pe 
bulevardul Metalurgiei și strada Gră-
dinari, nr. 59-73. Imobilele au un 
regim de înălțime de S+P+3E+M. De 
asemenea, vor fi amenajate 99 de lo-
curi de parcare, din care patru pen-
tru persoane cu handicap. 

Primăria Iași a anunțat că în luna 
august vor fi finalizate lucrările la 
blocurile de locuințe sociale și con-
venabile din zona Grădinari. 

Alexandra MAISNER

Primăria Municipiului Iași face ultimele 
demersuri pentru finalizarea blocurilor 
de locuințe sociale și convenabile  
C1 și C2, din zona Grădinari
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Școlile și grădinițele  
din municipiul Iași vor fi dotate  
cu mobilier nou. Finanțarea  
se face prin fonduri europene  

 
Primarul Mihai Chirica a semnat, ieri, 7 august 

2024, contractul de furnizare de mobilier școlar 
pentru 966 de săli de clasă de școli generale, școli 
gimnaziale și licee. Este vorba de o cantitate im-
presionantă de dotări: 26.956 de bănci, 26.956 de 
scaune, 966 de catedre, 865 de scaune pentru ca-
tedre, 449 de dulapuri și 119 cuiere.  

Școlile și grădinițele din municipiul Iași 
vor fi dotate cu mobilier nou  
Licitația organizată de primărie a avut o pre-

vedere bugetară de 19.006.629,60 lei, fără TVA, 
respectiv 22.617.889,22 lei, cu TVA, și a atras patru 
oferte. După evaluarea acestora, contractul a fost 
semnat cu asocierea SC CNC Romcenter SRL - Fe 
Pazarlama Mobilya Imalat Ithalat Ihracat Sanayi 
Ve Ticaret Limited Sirketi pentru o sumă de doar 
12.535.33,60 lei, fără TVA, respectiv 14.917.046,98 
lei, cu TVA. Asocierea trebuie să livreze mobilierul 
în cel mult 105 zile de la data semnării contractului 
și a comenzii. 

Licitația menționată a inclus și un lot care vi-
zează achiziția de mobilier pentru 186 de grupe de 
grădiniță. Pentru acestea, primăria va cumpăra 
1.038 de măsuțe, 4.145 de scaune, 150 de catedre, 
163 de scaune pentru catedre, 54 de dulapuri și 
patru biblioteci cu rafturi. Această procedură are 
o prevedere financiară de 3.620.310,40 lei, fără 
TVA, respectiv 4.308.169,37 lei, cu TVA, și a atras 
cinci oferte. Evaluarea acestora s-a încheiat, iar 
contractul este semnat cu SC Eurodidactica SRL 
pentru o sumă de 1.898.154 de lei, fără TVA, res-
pectiv 2.258.803,26 lei, cu TVA. 

Cele două achiziții importante sunt incluse în 
proiectul european de „Dotare cu mobilier, mate-
riale didactice şi echipamente digitale a unităţilor 
de învăţământ preuniversitar”, care beneficiază 
de o finanțare totală de 88.794.414,65 lei (circa 
17,97 milioane de euro) prin Planul Național de Re-
dresare și Reziliență (PNRR). 

Mobilierul va fi montat  
în 63 de unități de învățământ din Iași 
Bunurile achiziționate prin intermediul acestui 

proiect vor fi instalate/montate la 63 de unități de 
învățământ preuniversitar (13 grădinițe și 50 de 
școli și licee) din totalul celor 71 din municipiul 

Iași. 
Pe lângă dotarea cu mobilier a celor 1.150 de 

săli de grupă și de clasă, proiectul general finanțat 
prin PNRR presupune și dotarea a 45 de labora-
toare de informatică în școli/licee şi șase labora-
toare de informatică în grădiniţe; 1.386 de săli de 
clasă şi de grupă cu echipamente TIC; 43 de labo-
ratoare de ştiinţe (fizică/chimie/biologie/multidis-
ciplinar); 30 de cabinete şcolare 
(matematică/comunicare/geografie/istorie/edu-
caţie muzicală/educaţie plastică etc.); 53 de ca-
binete de asistenţă psihopedagogică; 40 de săli 
de sport. 

„Pe lângă alocările de la bugetul local, facem 
eforturi pentru a obține – și obținem –  fonduri eu-
ropene pentru îmbunătățirea condițiilor de care 
beneficiază preșcolarii și elevii din orașul nostru. 
În acest fel, am ajuns la cel mai mare program de 
investiții din istoria Educației ieșene! Vă mulțu-
mesc pentru încredere”, a declarat primarul Mihai 
Chirica. 

Școlile și grădinițele din municipiul Iași vor fi 
dotate cu mobilier nou. Finanțarea se face prin 
fonduri europene, iar valoarea investiției este de 
peste 22.000.000 de lei.  

Alexandra MAISNER

Școlile și grădinițele din municipiul Iași 
vor fi dotate cu mobilier nou! Proiectul 
are o valoare de peste 22.000.000 de lei
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Echipa FIRST Carol Generation din cadrul Clu-
bului de Robotică CaroLIIS al Școlii Primare „Carol 
I” FIRST a reprezentat România și a câștigat com-
petiția Lego League Campionship ASIA OPEN, se-
zonul Masterpiece, categoria Explore, care s-a 
desfășurat în Hong Kong, în perioada 2-4 august 
2024 și a reunit 240 de echipe din întreaga lume.  

Echipa de robotică a Școlii Primare 
„Carol I” FIRST a câștigat competiția 
Lego League Campionship  
ASIA OPEN în Hong Kong 
Calificarea în finala internațională a venit după 

ce echipa a câștigat și Marele Premiu – Soluția 
provocării la etapa națională a Festivalului Inter-
național de Robotică FIRST® LEGO® League – se-
zonul MASTERPIECE, nivel Explore, desfășurat la 
București, în luna februarie a acestui an. 

Competiția este un festival concurs dedicat 
copiilor și tinerilor, care are ca scop introducerea 

acestora în lumea fascinantă a științei și tehno-
logiei STEM, prin intermediul unei abordări crea-
tive, sportive.  

Echipa FIRST Carol Generation, în care fiecare 
elev are un rol bine definit, este formată din elevii 
Sofia Bodoga (designer), Ilinca Cărăușu (designer), 
Darius Chifan (inginer), Luca Toma (inginer), Robin 
Hîrtopanu (programator) și Tudor Gherasim (pro-
gramator) și este coordonată, în calitate de men-
tori, de Victor Tcaciuc, proaspăt absolvent al 
Liceului de Informatică „Grigore Moisil” și membru 
al Clubului de Robotică CyLiis, și de doamna pro-
fesoară Claudia Cărăușu, directorul Școlii Primare 
„Carol I”.  

Elevii vor fi premiați  
de către reprezentanții  
Primăriei Municipiului Iași  
Astăzi, 9 august 2024, de la ora 10.00, în Sala 

„Vasile Pogor” a Primăriei Municipiului Iași, va avea 

loc o ceremonie de premiere a Echipei FIRST 
Carol Generation.  

„Sunt foarte plăcut impresionat și fericit din 
toată inima pentru excepționala performanță a 
elevilor de la Școala Primară «Carol I», sprijiniți 
de echipa Liceului de Informatică, cu atât mai 
mult cu cât aceasta se înscrie în trendul general 
al dezvoltării tot mai accentuate a școlii ieșene de 
robotică, pe fondul mai larg al impunerii munici-
piului Iași ca un puternic centru al industriei IT”, a 
transmis primarul Mihai Chirica.  

Amintim faptul că echipa de robotică CyLiis 
de la Liceul de Informatică „Grigore Moisil” din Iași 
făcut parte din alianța care a câștigat MTI – Ma-
ryland Tech Invitational 2024, unde a jucat alături 
de căpitanul alianței – echipa Ro2D2 din Ploiești 
și de echipa Fire Wires din Indiana, USA. Alianța 
câștigătoare a jucat împotriva alteia formate din 
trei echipe de robotică din SUA. 

Ștefana ȘOVEA

Echipa de robotică a Școlii Primare 
„Carol I” FIRST a reprezentat România și 
a câștigat competiția Lego League 
Campionship ASIA OPEN în Hong Kong
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În data 5 octombrie 2024, în Grădina Palas din 
Iași, are loc cel mai mare festival național de ști-
ințe din România. Evenimentul aduce peste 100 
de experimente și prezentări științifice alături de 
elevi, studenți, profesori, cercetători și profesio-
niști ai domeniilor STEAM (Știință, Tehnologie, In-
ginerie, Artă și Matematică)! 

Cel mai mare festival național de 
științe din România ajunge în Iași  
Cel mai mare festival național de științe din 

România ajunge în Iași, în data de 5 octombrie 
2024. Materiile prezentate în cadrul evenimentului 
sunt Matematică, Chimie, Biologie/Medicină, Ne-
uroștiință, Fizică, Chimie, Astronomie, Sustenabi-
litate, Geografie, Informatică & Inteligență 
Artificială, Robotică și Artă.  

Elevii, studenții și profesorii dornici să parti-
cipe în organizarea festivalului și în cadrul unui 
program de mentorat se pot înscrie ca voluntari 
și coordonatori, completând formularul: 
https://forms.gle/GHdexSwTjnDtJ17s9. Locurile 

sunt limitate și oferite în ordinea înscrierilor. 
Festivalul vrea să promoveze educația știin-

țelor prin metode non-formale, dedicate publicu-
lui larg, să construiască o punte de legătură între 
diaspora științifică și contextul educațional din 
România, oferind modele de succes și orientare 
în carieră tinerilor, și să ofere o platformă care 
reunește pasionații de știință, cultivând partene-
riate cu organizații autohtone, inițiative locale, 
ateliere, cluburi și instituții de învățământ preu-
niversitar și universitar. 

Programul evenimentului  
Festivalul este organizat în același format în 

toate orașele. În ziua evenimentului, mentorii din 
țară și din străinătate împreună cu voluntarii ex-
perimentatori prezintă publicului larg experi-
mente din știință și artă. Acestea au ca scop 
prezentarea științelor și a artei într-o manieră in-
teractivă, dar și inspirarea elevilor spre a-și ma-
terializa pasiunea într-o carieră. 

Prima ediție Romanian Science Festival (RSF) 
s-a desfășurat concomitent în trei orașe, Baia 

Mare, Pitești, Timișoara, în septembrie 2019. Ro-
manian Science Festival a luat ființă din două ini-
țiative similare: Romanian Science Week în 2017 
și Timișoara Science Festival în 2018. De atunci, 
RSF a continuat misiunea în trei județe, Argeș, Ma-
ramureș și Timiș, aducând științele mai aproape 
de 133.000 de curioși. În 2024, în premieră, RSF 
ajunge și în județele Cluj și Iași. 

O altă extensie a festivalului este Caravana 
RSF, care dorește să aducă spiritul și etosul RSF 
în localități și școli mai mici, unde copiii nu au 
oportunitatea unor astfel de experiențe. RSF 
creează o legătură între mentori și instituții de 
învățământ din România: de la școli din localități 
izolate, până la cele mai renumite colegii națio-
nale. 

Programul RSF Iași 2024 este următorul: 2 oc-
tombrie - Caravana Romanian Science Festival în 
Târgu Frumos, 3 octombrie - Caravana Romanian 
Science Festival în Pașcani, 4 octombrie - Progra-
mul Mentorii Romanian Science Festival în școli, 
5 octombrie - Romanian Science Festival la Iași.  

Ștefana ȘOVEA

Cel mai mare festival 
național de științe din 
România ajunge în Iași
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Spitalul Clinic Județean „Sf. Spiridon” Iași 
cheltuie peste 100 de mii de lei pentru servicii de 
curățenie în curtea unității medicale. Contra 
acestei sume, firma SC Alfa Clear SRL va colabora 
cu unitatea medicală timp de 6 luni, mai precis din 
iulie 2024 și până în decembrie 2024.   

Spitalul „Sf. Spiridon” Iași a încheiat un 
nou contract pentru servicii de 
curățenie în curtea unității medicale 
În data de 28 iulie 2024, ora 9.06, Spitalul Cli-

nic Județean „Sf. Spiridon” Iași a atribuit firmei SC 
Alfa Clear SRL un contract în valoare de 108.600 
de lei, adică 21.830,90 euro. Oferta firmei a fost 
depusă pe 25 iunie 2024, ora 11.48. În schimbul 
acestei sume, societatea, ce are sediul în strada 
Carpați, nr. 4, județul Iași, se obligă se presteze 
servicii de curățenie în curtea spitalului.  

Reporterii BZI s-au deplasat joi, 8 august 
2024, în curtea unității medicale.  

Aceștia au dorit să observe diferențele aduse 
de noua investiție a managerului Daniel Timofte 
în servicii de curățenie. Într-adevăr, în comparație 
cu anul trecut, când prin curtea Spitalului „Sf. Spi-
ridon” Iași erau o mulțime de crengi și buruieni, 
tot felul de obiecte distruse, în prezent, în curtea 
unității medicale este foarte curat și ordine. 

„SC Alfa Clear SRL execută lucrări de curățe-
nie în sectoarele spitalului cu 3 muncitori, cu pro-
gram de lucru de 8 ore/zi 7 zile din 7, cum ar fi: 
-golirea coșurilor de gunoi de resturi/materiale 

menajere, ambalaje, etc, amplasate în curtea spi-
talului și/sau din curtea interioară a Ambulatoriu-
lui Integrat – activități specifice de curățenie pe 
sectorul arondat de beneficiar (curte și/sau cale 
de acces) prin măturare, îndepărtarea oricăror 
resturi menajere, ambalaje, praf etc, degajarea 
gunoaielor în locuri special amenajate, strângere, 
încărcare, debarasare – curățenie post- șantier 
prin îndepărtarea resturilor de materiale -cosme-
tizarea arborilor, îndepărtarea crengilor, frunzelor 
uscate de pe spațiile verzi aparținând spitalului -
vopsirea bordurilor, arborilor, a coșurilor de gunoi, 
balustrade și rampe metalice -întreține spațiile 
verzi din sectorul arondat (greblat, adunarea frun-
zelor/crengilor-strângere, încărcare, debarasare) 
-manipularea materialelor rezultate din casare (ri-
dicarea de la locul indicat și deplasarea acestora 
la locul de depozitare/punct colectare din incinta 
spitalului) , obiecte de mobilier (mese, scaune, pa-
turi, rafturi, noptiere inclusiv cele metalice), de bi-
rotică (unități PC, imprimante, copiatoare, etc) -în 
sezonul rece – lunile de iarnă – ajută la deszăpe-
zirea căilor de acces în spital și/sau a zonelor 
arondate de beneficiar (adună, încarcă și trans-
portă în locurile indicate de beneficiar). Împrăștie 
material antiderapant (sare, nisip, clorură, ames-
tecuri – pus la dispoziție de beneficiar) pe căile de 
acces pentru autovehicule cât și pe aleile de 
acces pietonale Prețul lunar pentru condițiile de 
mai sus este 18.100 RON fără TVA pentru anul 
2024”, se arată în descrierea de pe  Sistemul Elec-
tronic de Achiziții Publice (SEAP). 

SC Alfa Clear SRL colaborează cu 
unitatea medicală de mai mulți ani  
Spitalul Clinic Județean „Sf. Spiridon” Iași a 

beneficiat de serviciile firmei SC Alfa Clear SRL și 
în 2023, dar acestea au fost ceva mai ieftine decât 
în anul curent, unitatea medicală plătind atunci 
198.000 de lei, adică 40.167,98 euro. Pentru pri-
mele șase luni ale anului 2024, unitatea medicală 
i-a plătit firmei SC Alfa Clear SRL suma de 108.600 
de lei, respectiv 21.830,90 euro. 

Firma SC Alfa Clear SRL, care în acest an asi-
gură curățenia în curtea Spitalului „Sf. Spiridon”, 
a fost înființată în anul 2006, are sediul în strada 
Carpați, nr. 4, județul Iași, iar în anul 2022 a nu-
mărat șapte angajați și a avut o cifră de afaceri 
de 238.504 lei. Firma este administrată de Nicolae 
Corciova și Mioara Corciova. Administratorul fir-
mei a explicat că prestează de mai mulți ani ser-
vicii de curățenie pentru unitatea medicală. 

„Doar cu Spitalul «Sf. Spiridon» am contract. 
Nu aș putea să vă spun cu exactitate de când 
avem contracte, de câțiva ani, au fost perioade în 
care au venit alte firme care s-au ocupat de cu-
rățenie în curtea spitalului. Asta e. Nu știu să vă 
spun pe de rost de când colaborăm”, a declarat 
Nicolae Corciova, administratorul firmei SC Alfa 
Clear SRL, care va presta servicii de curățenie în 
curtea Spitalului Clinic Județean „Sf. Spiridon” Iași 
până la finalul acestui an.  

Codruța ȘOROAGĂ

Spitalul „Sf. Spiridon” Iași cheltuie peste 
100 de mii de lei pentru curățenia în 
curte. Contractul a fost încredințat unei 
firme din Iași: „Colaborăm de câțiva ani”
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Se fac angajări masive la Institutul Regional 
de Oncologie Iași, unde au fost scoase la concurs 
40 de posturi contractual vacante pe perioadă ne-
determinată și patru posturi vacante pe perioadă 
determinată. Unitatea medicală își dorește ca în 
perioada următoare să angajeze mai mulți asis-
tenți, infirmieri, precum și brancardieri, gardero-
bier, registrator medical  și referent de 
specialitate. Dosarele de concurs se pot depune 
până la 23 august 2024 pentru posturile vacante 
și până la 14 august 2024 pentru cele temporar va-
cante.  

Institutul Regional de Oncologie Iași 
face mai multe angajări  
Institutul Regional de Oncologie Iași vrea ca în 

perioada imediat următoare să facă angajări pen-
tru mai multe posturi vacante. Unitatea medicală 
vrea să angajeze un asistent medical debutant 
generalist, cu studii postliceale, fără vechime, 
pentru Secția Clinică Chirurgie Oncologică I, doi 
asistenți medicali generaliști, în cadrul Secției Cli-
nice Chirurgie Oncologică II, precum și un post de 
asistent medical debutant generalist, cu studii 
postliceale, fără vechime, pentru Secția Clinică 
Oncologie Medicală. În aceeași perioadă, IRO Iași 
organizează concurs și pentru ocuparea unui post 
de asistent medical generalist, studii postliceale, 
cu minimum 6 luni de vechime, pentru Secția Cli-
nică Hematologie, pentru angajarea a doi asistenți 

medicali debutanți generaliști, studii superioare, 
fără vechime, pentru Secția Clinică Anestezie Te-
rapie Intensivă, dar și a unui asistent medical de-
butant generalist, studii postliceale, fără vechime, 
pentru Spitalizare de Zi cu sarcini pentru diluții ci-
tostatice. Angajări se fac și pentru Laboratorul de 
Radiologie și Imagistică Medicală, unde este va-
cant un post de asistent medical de radiologie, 
studii postliceale, cu minimum 6 luni de vechime. 
IRO Iași vrea să angajeze și un asistent medical 
debutant de radiologie, studii postliceale, fără ve-
chime, pentru Laboratorul de Radiologie și Im-
agistică Medicală, un asistent medical principal 
de radiologie, studii postliceale, cu minim 5 ani de 
vechime, pentru Laboratorul de Radioterapie, un 
asistent medical debutant de radiologie, studii 
postliceale, fără vechime, pentru Laboratorul de 
Medicină Nucleară, precum și un asistent medical 
generalist, studii superioare, cu minimum 6 luni 
de vechime, pentru Laboratorul de Endoscopie 
Bronșică. Sunt vacante și două posturi de asistent 
medical în cadrul Laboratorului de Analize Medi-
cale, un post de asistent medical de laborator, 
studii postliceale, cu minimum 6 luni de vechime 
ca asistent medical, pentru Laboratorul de Ana-
lize Medicale și un post de asistent medical debu-
tant de laborator, studii postliceale, fără vechime, 
pentru Serviciul de Anatomie Patologică. Angajă-
rile nu se opresc aici. IRO Iași a scos la concurs și 
trei posturi de asistent medical generalist, studii 

postliceale, cu minim 6 luni de vechime, pentru 
Ambulatoriul Integrat, cu cabinete in specialitate, 
cinci posturi de asistent medical debutant gene-
ralist, studii postliceale, fără vechime, pentru Am-
bulatoriul de specialitate, cu cabinete în 
specialitate, dar și trei posturi de asistent medi-
cal, pentru Spitalizare de Zi.  

Unitatea medicală a scos la concurs mai 
multe posturi temporar vacante  
IRO Iași nu angajează în perioada ce urmează 

doar asistenți medicali, ci sunt vacante și mai 
multe posturi de infirmieri. Unitatea medicală a 
scos la concurs patru posturi de infirmier, cu mi-
nimum studii generale și cu minimum 6 luni de ve-
chime în activitate, trei posturi de brancardier, cu 
minim studii generale, fără vechime în activitate, 
două posturi de registrator medical debutant, fără 
vechime în activitate, studii medii, în cadrul Ser-
viciului de Evaluare și Statistică Medicală, un post 
de referent de specialitate gradul III, în cadrul Ser-
viciului Aprovizionare, Transport, Administrativ cu 
studii superioare, vechime de minim 6 luni în do-
meniul contabilitate, un post de muncitor calificat 
III – fochist, cu studii medii, vechime de minim 3 
ani în meserie, precum și un post de garderobier, 
cu studii medii. Institutul Regional de Oncologie 
Iași angajează și patru asistenți medicali pe pe-
rioadă determinată.  

Codruța ȘOROAGĂ

Se fac angajări masive la Institutul 
Regional de Oncologie Iași! Au fost 
scoase la concurs 44 de posturi vacante
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După ce a pierdut alegerile locale de pe 9 iunie 
2024, edilul Ciprian Grosu caută toate variantele 
posibile să lase primăria și comuna în colaps. Re-
cent, acesta a convocat o ședință de Consiliu 
Local, pentru aprobarea unui proiect de hotărâre 
ce constă în contractarea serviciilor de contabi-
litate din instituție, însă suma este una uriașă, de 
35.000 de lei pe lună.  

Primarul Ciprian Grosu 
angajează o firmă de contabilitate  
cu 35.000 de lei pe lună 
De pe data de 1 august 2024, Primăria Rediu 

nu mai are contabil. Pe 31 iulie 2024, Ciprian Grosu 
a inițiat un proiect de hotărâre privind externali-
zarea serviciului de contabilitate unei firme pen-
tru un preț de 35.000 de lei pe lună. În teorie, 
această externalizare ar trebui să însemne redu-
cerea cheltuielilor din primărie, însă nu se întâm-
plă astfel și la Primăria Rediu, unde vechiul 
contabil avea un salariu de aproximativ 5.700 de 
lei.  

„Primarul a convocat o ședință, pe 31 august 
2024, pentru achiziționarea unor servicii de con-
tabilitate ale unei firme cu 35.000 de lei, fără TVA, 
pe lună. Ca să acopere gaura lăsată de angajatul 
căruia chiar el i-a aprobat transferul. A avut loc 
ședința, situația este una foarte grea, e vorba de 
salarii, furnizori, transport gunoi, implică foarte 
multe lucruri. Au fost discuții în ședința de CL, s-
a discutat inclusiv ca acest contract să fie înche-
iat doar pentru o lună de zile ca ulterior să se 
găsească altă soluție, prețul este unul enorm. 
Cum să dai 35.000 de lei pe lună doar pentru ser-
viciile de contabilitate. Au fost discuții să fie 
maxim 25.000 de lei, cu toate că și așa este mult. 
A fost și un amendament depus, care a trecut. I 
s-a spus primarului Ciprian Grosu să urce pe SEAP 
achiziția, dar nu a pus nimic. A doua zi, deci după 
ce proiectul de hotărâre a trecut cu 25.000 de lei, 
nu cu 35.000 de lei, cum voia el, seara, Ciprian 
Grosu a mai întrunit o dată o ședință, spunând că 
nu e în regulă 25.000 de lei, că trebuie să fie 
35.000 de lei. A spus că așa a negociat cu firma. 
El nu trebuia să aibă nicio negociere cu nimeni. 
Trebuia publicată intenția, trebuiau să vină ofer-
tele și se alegea o ofertă. Ce face el e de dosar 
penal. Dacă nu vine nimeni, da, atunci ridici prețul. 
La ședință, nu s-a prezentat nimeni, iar acum sun-
tem în acest punct, cu proiectul de hotărâre apro-
bat cu suma de 25.000 de lei pe lună. Firma cu 
care a negociat el este Cabinet de Expertiză Con-
tabilă Popa Ioana Anda SRL. Firma are probleme, 
a avut și în comuna Aroneanu, tot pentru contrac-
tele umflate. Ce contabil câștigă 35.000 de lei pe 
lună? Fosta contabilă avea salariul net de aproxi-
mativ 5.700 de lei. Vă rog să nu îmi publicați nu-

mele, nu vreau să am probleme, până pleacă el, în 
septembrie, îmi poate face probleme. Eu am ne-
voie de un loc de muncă”, a spus un angajat al Pri-
măriei Rediu. 

Și consilierul local Sebastian Baciu a confir-
mat faptul că Ciprian Grosu insistă ca firma de 
contabilitate să primească 35.000 de lei pe lună.   

„Contabila veche, pe care a adus-o tot el, i-a 
făcut transferul la mediu. Acum, vrea să contrac-
teze o firmă cu 35.000 de lei pe lună, pentru ser-
viciile de contabilitate, dar fără achiziție pe SEAP. 
S-au înțeles între ei. Este de penal. Ei s-au înțeles 
înainte și după ce semnează, atunci o să bage pe 
SEAP. Proiectul de hotărâre a fost inițiat de pri-
mar. Oamenii nu își vor lua salariile, primăria ră-
mâne blocată până nu se rezolvă problema. El are 
un proiect de hotărâre acceptat cu 25.000 de lei, 
el a vrut 35.000, a făcut o ședință seara, nu a venit 
nimeni și a rămas cu 25.000 de lei. El nu vrea să 
urce pe SEAP, aici e iz penal. El distruge tot în pri-
mărie înainte să plece”, a spus consilierul local Se-
bastian Baciu.  

Ciprian Grosu vrea să încheie un 
contract de contabilitate  
cu Ioana Anda Popa, fosta  
contabilă a Primăriei Aroneanu 
Surse din cadrul Primăriei Rediu au transmis 

reporterilor BZI faptul că primarul Ciprian Grosu 
a cerut doar o ofertă unei singure firme de con-
tabilitate. Este vorba despre Cabinet de Expertiză 
Contabilă Popa Ioana Anda SRL, controlată de 
Ioana Anda Popa. Cei doi s-au întâlnit, au discutat 
și au ajuns la prețul de 35.000 de lei pe lună. 

„Cărțile sunt făcute, e bătută palma. Ciprian 
Grosu a bătut palma cu firma Ioanei Anda Popa, 
cea care a fost și la Aroneanu. El a discutat cu ea 
și au făcut tariful. De asta e problemă pentru 
Grosu, pentru că nu i-a fost aprobat proiectul cu 
35.000 de lei, ci ăla cu 25.000 de lei și nu îi convine 
deloc”, spun surse dintre angajații primăriei.  

Reporterii BZI au contactat-o pe Ioana Anda 
Popa, aceasta a transmis faptul că i s-a solicitat 
o ofertă, dar nu a semnat niciun contract. Deși a 
susținut și repetat că nu știe nimic privind situația 
din Primăria Rediu, fosta contabilă a comunei 
Aroneanu cunoștea inclusiv faptul că proiectul de 
hotărâre nu a trecut de consilierii locali.  

„Mi s-a solicitat o ofertă pe care am înaintat-
o și atâta tot. Nu am semnat nimic. Am dat o 
ofertă și atât. Din ce știu, nu au aprobat consilierii. 
Dar nu știu nimic. Eu am dat o ofertă, nu știu ce 
este acolo, habar nu am”, a spus Anda Ioana Popa. 

Ciprian Grosu, primarul comunei Rediu, sus-
ține că a solicitat mai multe oferte, iar bugetul de 
35.000 de lei a fost stabilit conform prețurilor de 
pe piață.  

„Am solicitat oferte de pe piață, așa am ajuns 
la suma de 35.000 de lei. Avem în vedere angaja-
rea unui contabil. Păi, vrem să angajăm contabil. 
Păi, da, o firmă până angajăm contabil. Doamna 
nu mai lucrează la noi. Un contabil se angajează 
în două luni de zile la stat. Ăla este un buget apro-
bat, în funcție de ce oferte sunt, pot angaja și cu 
2 lei. Nu mă întrebați pe mine dacă bugetul este 
prea mare, firmele fac oferte, eu doar contractez, 
în funcție de firme. Vechea contabilă a plecat din 
proprie voință”, a spus Ciprian Grosu, primarul co-
munei Rediu.  

Este important de știut faptul că, în trecut, 
Anda Ioana Popa a lucrat în compartimentul de 
contabilitate al comunei Aroneanu. După ce și-a 
dat demisia, primarul din localitate, Benone Mo-
ruzi, i-a susținut afacerea cu sume importante. 
Mai exact, Primăria Aroneanu a externalizat con-
tabilitatea și a încheiat contractele cu Cabinet de 
Expertiză Contabilă Popa Ioana Anda SRL.  

Primarul Ciprian Grosu, din comuna ieșeană 
Rediu, vrea să angajeze o firmă de contabilitate 
cu 35.000 de lei pe lună. Acesta a bătut palma cu 
fosta contabilă din comuna Aroneanu.  

Alexandra MAISNER

După ce și-a înlăturat contabila de la primărie, Ciprian 
Grosu vrea să angajeze o firmă cu un contract de 35.000 
de lei pe lună. „S-au înțeles între ei. E penal”
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Thea Maria Chirica, fiica cea mare a 
primarului Mihai Chirica, are un iubit 
secret. Adolescenta trăiește o 
adevărată poveste de dragoste cu 
fostul său coleg de clasă, Andrei 
Bulgariu, fiul fostului director al 
Aeroportului Internațional Iași 

 
Recent, Andrei Bulgariu a cumpărat pentru el 

și iubita sa două bilete București – Malta. Ambele 
au fost plătite de tânăr. Se pare că cei doi profită 
de lunile acestea pentru a petrece cât mai mult 
timp împreună, deoarece din toamnă vor continua 
relația de la distanță. Thea Chirica va studia la Bu-
curești, iar iubitul său în Manchester, Anglia.  

Iată ce iubit are fiica  
primarului Mihai Chirica  
Poveste de dragoste desprinsă din filme! Thea 

Maria Chirica se iubește cu Andrei Bulgariu, fiul lui 
Cătălin Bulgariu, fostul director al Aeroportului In-
ternațional Iași. Cei doi tineri în vârstă de 19 ani 
au fost colegi la Colegiul Național Iași și se cunosc 
încă din clasa a V-a. Relația lor pare a fi una se-
cretă, deoarece în mediul online apare o singură 

fotografie de grup în care pot fi observați cei doi 
îndrăgostiți.  

Andrei Bulgariu este pasionat de șah, iar în 
2013, când avea doar opt ani, a devenit campion 
al Uniunii Europene, obținând o medalie de aur, în 
Malenovice, Cehia. O altă pasiune pe care o are 
acesta este geografia. A participat, în mai mulți 
ani, la olimpiada de geografie, cea mai recentă 
fiind etapa națională care s-a desfășurat în pe-
rioada 25-30 aprilie 2024, la Constanța. 

Contactată de către reporterii BZI, Ana Maria 
Fodoreanu, mama Theei, nu a negat relația dintre 
fiica sa și Andrei Bulgariu, dar a precizat că tinerei 
îi place să păstreze discreția în ceea ce privește 
viața personală.  

„Cine v-a informațiile cu Bulgariu, eu nu v-am 
zis nimic. Fata nu vrea să fie asociată cu taică-
său, ea a răzbătut prin munca ei, a învățat. Între-
bați-o pe ea dacă are o relație cu Andrei Bulgariu. 
Unde au apărut poze cu Thea și Andrei Bulgariu? 
La fiică-mea nu sunt, unde sunt? Trimiteți-mi și 
mie, dacă puteți, ce poze aveți cu ei doi. Nu fac la 
caterincă, eu nu am știut că au apărut poze cu ei 
doi în mediul online. Până la urmă, e viața lor per-
sonală. Ei sunt prieteni, se cunosc, au copilărit îm-
preună, sunt colegi din clasa a V-a”, a declarat Ana 

Maria Fodoreanu.  

Thea Chirica și Andrei Bulgariu vor 
avea, din toamnă, o relație la distanță   
Amintim faptul că după afișarea rezultatelor 

la examenul de Bacalaureat 2024, unde Theea 
Maria Chirica a obținut media finală 9,75, părinții 
săi i-au făcut cadou o bijuterie și o vacanță exclu-
sivistă pe Costa Amalfi, Italia. 

Fiica edilului a fost admisă la două facultăți de 
Drept, una în București și alta în Cluj-Napoca, dar 
își va continua studiile superioare în domeniul ju-
ridic în capitală.  

„I-am făcut și un cadou pentru rezultatul ob-
ținut, i-am luat o amintire frumoasă, o bijuterie, 
va pleca și într-o vacanță după admiterea la fa-
cultate. Vacanța va fi în străinătate, în afară. Va 
pleca pe Coasta Amalfi, iar după aia, la anul, la 
sfârșitul lui ianuarie, pleacă o lună în Singapore, 
Malaezia și Bali”, a povestit Ana Maria Fodoreanu, 
fosta soție a primarului Mihai Chirica.  

Fiica lui Mihai Chirica își ține iubitul secret, iar 
cei doi tineri își vor continua relația la distanță din 
toamna acestui an, deoarece Thea va studia în 
București, iar Andrei în Manchester, Anglia.  

Ștefana ȘOVEA/Codruța ȘOROAGĂ

El este iubitul secret al fiicei primarului 
Mihai Chirica! Tatăl său a deținut o 
funcție importantă și face parte din PSD
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Primăria Iași intenționează să mute 
liniile de tramvai de pe segmentul 
sediul BCR din Podu Roș – strada 
Anastasie Panu. De asemenea, și 
cele din Copou vor intra în reabilitare 

 
Primăria are în vedere un nou proiect pentru 

a fluidiza traficul în zona Podu Roș. Mijloacele de 
transport în comun rămâneau blocate câte 30 de 
minute pe strada Palat. Soluția autorităților locale 
este să mute liniile de tramvai pe banda 1, lângă 
bordură. Astfel, va fi creată o bandă unică pentru 
mijloacele de transport în comun. 

Primăria Iași modifică  
liniile de tramvai 
Banda unică ar trebui să asigure vehiculelor 

de la CTP un flux continuu și să reducă timpul de 
așteptare din stații. Totuși, pe strada Anastasie 
Panu, mijloacele de transport vor trebui să stea 
tot în aglomerație. În fața Sălii Polivalente, va fi 

creată o stație și pentru tramvaie, nu doar auto-
buze. Pentru realizarea proiectului trebuie efec-
tuată mutarea liniilor de tramvai la bordură și 
supralărgirea pe sensul de coborâre. Primăria Iași 
a semnat contractul de proiectare pentru acest 
proiect, încheiat cu firma Pod Proiect, cu are o va-
loare de 270.000 de lei, undeva la 55.000 de euro. 
În urma documentației se va decide dacă este 
sustenabil să se facă modificarea sau doar să fie 
reabilitate liniile actuale. 

„Se propune achiziția de Servicii de proiectare 
tehnică – Reabilitare linii de tramvai Pod Roș – 
Anastasie Panu și Reabilitarea linii de tramvai 
BCU-Triumf (inclusiv Rond). În cadrul proiectului 
„Reabilitare linii de tramvai Pod Roș – Anastasie 
Panu se propune reabilitarea infrastructurii și su-
prastructurii căii de rulare tramvai, pe tronsonul 
cuprins între strada A. Panu și intrare în Podul Roș 
(linia de tramvai de pe Podul Roș Vechi fiind rea-
bilitată pe POR 2007-2013. Pentru zona P. Roș 
(BCR) – A. Panu linia de tramvai să fie permutată 
pe ambele sensuri pe banda 1 (lângă bordură) pen-

tru a fluidiza traficul, prin generarea unei benzi 
dedicate transportului public ( atât la urcare cât 
și la coborâre)”, apare în caietul de sarcini. 

Linia din Copou va fi reabilitată 
În Copou, sunt cele mai vechi linii de tramvai 

din Iași. Acestea au fost înlocuite ultima dată în 
anul 1998. După ce vor fi reparate, liniile de tram-
vai au o perioadă minimă de funcționare de 24 de 
ani. Lucrările de proiectare ar trebui finalizate în 
7 luni. 

„În cadrul proiectului Reabilitare linii de tram-
vai BCU – Triumf (inclusiv Rond), se propune rea-
bilitarea infrastructurii și suprastructurii căii de 
rulare tramvai, pe tronsonul cuprins între BCU și 
Rondul Triumf, inclusiv Rondul de la Triumf”, este 
specificat în documentație. 

Liniile de tramvai vor fi reabilitate pe cele 
două segmente în urma unui proiect al Primăriei 
Iași. 

Petronel ȘTEFAN

Schimbări majore în traficul din Iași! 
Primăria mută liniile de tramvai de pe 
strada Palat. Va fi creată bandă unică
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Secția de poliție din Holboca  
este într-o stare groaznică pe  
interior și pe exterior. Angajații 
trebuie să lucreze în condiții 
insalubre de mai mulți ani 

 
Clădirea respectivă a fost construită în 1972, 

iar în anii 1980 a devenit sediul Miliției de atunci. 
În 2008, a fost ultima renovare a secției, iar de 
atunci nu s-a mai investit nimic de la stat. Polițiștii 
care lucrează aici au adus bani de acasă pentru a 
își amenaja anumite condiții. 

Secția de poliție din Holboca  
este în paragină 
Sediul secției Poliției Române din comuna 

Holboca se află chiar lângă primărie. În vecinătate 
sunt și Școala Profesională Holboca și Căminul 
Cultural, clădiri renovate recent. Secția de poliție 
iese în evidență, deoarece este într-o stare avan-
sată de degradare. Tencuiala de pe pereți a înce-
put să cadă, varul abia se mai vede, la intrare este 
o ușă precum cele folosite la apartamente, în față 
este un bec, iar firele atârnă. Interiorul este și mai 
dezolant, pereții sunt murdari, încălzirea este asi-
gurată de o sobă de teracotă, fiind și câteva du-
lapuri ruginite. Polițiștii au un spațiu restrâns 
unde să își desfășoare activitatea, pe niște birouri 
vechi de mulți ani.  

„Clădirea este construită undeva în anul 1972, 

iar în anii 80 a devenit sediu pentru poliție. Eu sunt 
din 2002 aici, iar ultima renovare a fost în 2008, 
deci de 16 ani nu s-a mai făcut nimic. Eu am făcut, 
în fiecare an, două-trei rapoarte despre starea 
clădirii și le-am trimis mai departe, către Ministe-
rul Afacerilor Interne. Au venit și cei de la admi-
nistrativ de multe ori, au făcut fotografii unde 
sunt probleme de la sediu și cam atât. Este o 
gaură de 2 metri pătrați în tavan care trebuie re-
parată. Presupun că sunt alte locații care sunt 
într-o stare mai mare de degradare și a fost ne-
cesar să intervină acolo. Nu aveam apă curentă, 
nu aveam grup sanitar, geamurile erau vechi, nu 
s-a mai dat o mână de var de ani de zile”, poves-
tește șeful de post al secției de poliție din comuna 
Holboca. 

Ultima renovare a fost realizată în 2008, însă 
polițiștii au fost nevoiți să cheltuie din banii pro-
prii pentru a putea să își amenajeze un grup sani-
tar și o bucătărie.  

„A trebuit ca noi, polițiștii, să punem bani ca 
să amenajam puțin clădirea. Până la urmă, stăm 
atâtea ore pe zi aici, trebuie să avem și noi con-
diții. De asemenea, mai avem nevoie și de perso-
nal, suntem, în total, șapte polițiști, din care doi 
sunt în concediu de creștere a copilului. La o po-
pulație de 16.000 de oameni este insuficient, însă 
nu au fost trimiși angajați noi”, a mai precizat 
șeful de post. 

Ministerul Afacerilor  
Interne nu vrea să investească 
În multe localități din zona rurală, sediile poli-

ției sunt clădiri învechite care au nevoie de repa-
rați. Ministerul Afacerilor Interne se ocupă de 
mentenanța lor, însă este clar că nu se fac inves-
tiții. Acesta este un alt element care afectează 
imaginea Poliției Române.  

„O parte dintre sedii sunt în administrarea Mi-
nisterului Afacerilor Interne sau sunt unele sedii 
care sunt primite de la administrațiile locale, iar 
noi trebuie să le întreținem. Într-adevăr, trebuie 
să ne ocupăm de ele, iar cele în administrarea 
noastră avem responsabilitatea să le renovăm”, 
au transmis reprezentanții IPJ Iași. 

Primarul a încercat să ofere o mână de ajutor, 
însă nu a primit acordul de la Ministerul Afacerilor 
Interne. 

„Din păcate, nu este în administrația noastră, 
ci ține de Ministerul Afacerilor Interne. Le-am pro-
pus ca să o amenajăm noi, însă nu am primit acor-
dul. Într-adevăr, arată urât, având în vedere că în 
zonă am reamenajat toate clădirile. Sunt niște 
clădiri în spatele secției care ar trebui dărmate, 
nici acolo nu am putut interveni”, a spus Neculai 
Pamfil, primarul comunei Holboca. 

Secția de poliție din Holboca are mare nevoie 
de reparații, însă statul nu intervine în ciuda ra-
poartelor făcute de angajați. 

Petronel ȘTEFAN

Imagini incredibile, surprinse la secția 
de poliție din Holboca! Angajații se simt 
tot timpul în pericol. Șeful de post: „Este 
o gaură în tavan, de 2 metri pătrați”
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161



OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează 
electrician întreținere în cadrul 
Abatorului de păsari din Podu-
Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 
multe detalii, va rugăm sa ne 
contactați la numărul de 
telefon: 0232.222.111
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Fermierii ieșeni primesc în avans subvențiile 
în acest an. APIA a dezvăluit data când se vor face 
plățile, dar și motivele pentru care unii riscă să fie 
scoși de la plata subvențiilor. În plus, până la data 
de 6 august 2024, inspectorii APIA au controlat 
fermierii într-o proporție de 31,87 la sută.  

Fermierii primesc subvențiile în avans. 
Când va începe APIA plata  
Fermierii care au depus cererile de plată în 

anul 2024 vor primi subvențiile la data de 16 oc-
tombrie 2024. Reprezentanții APIA au transmis 
faptul că sistemul informatic este pregătit să de-
mareze campania de plată în avans, însă au subli-
niat și criteriile prin care fermierii ce au depus 
cererile vor primi finanțarea.  

În campania 2024, Comisia Europeană și sta-
tele membre susțin menținerea derogării cu pri-
vire la plata avansului de până la 70% pentru 
intervențiile sub formă de plăți directe în temeiul 

titlului III, capitolul II din Regulamentul (UE) 
2021/2115 și de până la 85% în cazul sprijinului 
acordat în cadrul intervențiilor de dezvoltare ru-
rală bazate pe suprafață și pe animale. Această 
măsură se va vota de Comisia Europeană în data 
de 5 septembrie 2024.  

În același timp, inspectorii APIA merg în con-
trol, în această perioadă, la toți fermierii care au 
depus cererea de plată în anul 2024. Astfel, in-
spectorii APIA și cei ai instituțiilor de specialitate 
delegate desfășoară controlul la fața locului pen-
tru cererile eșantionate în acest scop, în confor-
mitate cu OMADR nr. 292/16.07.2024, pentru 
aprobarea Instrucțiunii nr. 16/1/05.07.2024, pre-
cum și pentru aprobarea Procedurii operaţionale 
privind activitatea de control clasic pe teren, apli-
cabilă în campania 2024. 

Cu toate că, în acest an, campania de depu-
nere a cererilor de plată a început cu o lună mai 
târziu decât în trecut, termenul de finalizare a 
controalelor pe teren este până la data de 11 oc-

tombrie, cu excepția celor pentru cerințele/obli-
gațiile specifice, care se vor efectua în iarnă sau 
în primăvara anului următor. 

În ceea ce privește procentul fermierilor con-
trolați până la data de 6 august, inclusiv, este de 
31,87% din eșantionul total, iar procentul parce-
lelor verificate la fața locului este de 32,3% din 
totalul parcelelor de controlat. În cazul în care fer-
mierii refuză efectuarea controlului pe teren, ce-
rerea de plată va fi respinsă de la plată. 

Reamintim că în campania 2024 au fost selec-
tați pentru control clasic pe teren – sector vegetal 
un număr total de 7.912 fermieri, pentru controlul 
clasic pe teren – sector zootehnic - 5.356 de fer-
mieri, iar pentru controlul pe teren privind condi-
ționalitatea – 1.314 fermieri. 

Fermierii ieșeni primesc în avans subvențiile 
în acest an. APIA a dezvăluit data când se vor face 
plățile, dar și motivele pentru care unii riscă să fie 
scoși. 

Gabriela RUSU

Fermierii primesc în avans 
subvențiile din acest an.  
Când va face APIA prima plată
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Tâlharii politici se cred credincioși,  
dar sunt mincinoși!  
Se afișează cu Teofănel peste tot 
Babele bârfitoare nu pot trece peste cea mai 

recentă poză pusă de Poponel Măricel, așa cum 
îi spun prietenii. Sfântul Teofănel stă ca Iisus 
printre tâlhari. Poponel Măricel stă în dreapta 
acestuia și speră la mântuire, exact ca tâlharul 
de pe cruce. În ultima perioadă, Poponel este 
văzut tot mai des cu cele sfinte, semn că vrea 
ajutorul Ăluia de Sus, doar-doar o mai prinde 
vreun loc pe liste la toamnă. Spre marea deza-
măgire a lui, pentru el nu se prea mai găsește. 
Are atâtea bube în curte încât șefii de la Bucale 

nici nu mai vor să audă de o asemenea dezamă-
gire. Un sfat prețios: ideal ar fi să se spele pe 
dinți, să nu mai pută când se află lângă Teofănel, 
care nu mai suportă mirosul. Recomandăm o pe-
riuță de dinți bună? 

Poza zilei: nu are legătură cu nimic 
Apoi, oricât de multă aghiasmă ar bea, nu și-

ar face efect. Lui Poponel Măricel nici apa Iorda-
nului nu îi mai spală păcatele, că e prea multă 
murdărie pe mâini de la Lețcani, spitalul... Îl în-
curajăm pe Poponel să se spele și pe față, și pe 
dos, că poate e inspecție. 

În politică totul îi posibil. 
 De la amant a ajuns  
să-i fie blondinei naș de cununie 

Babele bârfitoare continuă rubrica de astăzi 
cu o informațiuni nouă dispri Beluța, managerița 
di la Spetalul de Copii. Blondina noastră să remă-
rită, în toamnă, cu un juni din administrația bah-
luiană și și-a ales drept naș tot un om din politică, 
pe Mariusică Dandana. În tricut, Mariusică se 
spuni că a avut o relație amoroasă cu blondina 
noastră, așa că-i cam ciudat să-i devină părinti 
speretual. Babele se miră cum di acceptă una ca 
asta viitorul miri, dar în zilile astea nu ni mai miră 
nimicuța.  

Bănuț Futerman și-a  
transformat restaurantul în saună 
Sufocală mari la Micultexus, localul lui Bănuț 

Futerman, di când din restaurant a fost transfor-
mat în saună. Pi căldurile astea, clienții au fost 
nevoiți să vină cu ventilatoarili di acasă ca să 
poată să mânânci și îi civa fără să curgă apili di 
pi ei. Revoltați di situațiuni, după ci au ieșit din 
restaurant, și-au scuipat în sân și s-au jurat că 
nu mai calcă în veci pi acolo, nici dacă se dă 
mâncari de pomană. D-apăi, babele nu vor să fie 
cârcotașe, dar poate asta îi doar o strategie de 
marceting de-a lui Bănuț, să vadă dacă ar avea 
clienți în caz că vre să-și schimbi domeniul di ac-
tivitate di la crâșmă.

Bursa bârfelor

Astăzi, am testat fructele de 
sezon cele mai căutate din piețele 
ieșene. Vorbim despre mere, pere, 
prune și piersici. Prețurile pe kg 
ajung între 6 și 10 lei, iar gustul este 
sută la sută natural. În același timp, 
am mers și în Kaufland, acolo unde 
am testat aceleași fructe din import, 
din țări precum Spania sau Grecia, 
iar aici rezultatul a fost surprinzător.  

Am testat fructele din 
piețele ieșene 
Piețele ieșene sunt pline, în 

această perioadă, de fructe și le-
gume de sezon, direct din grădinile 
producătorilor locali. Astăzi, repor-
terii BZI au ales cele mai apetisante 
și proaspete produse de pe tarabele 
producătorilor locali din Comarna și 
Românești și le-au dus la testare. În 
primă fază, am început cu merele și 
perele care sunt din Comarna. Pro-
ducătorul local ne-a asigurat că 
fructele sunt sută la sută naturale, 
fără să fie stropite cu pesticide sau 
substanțe speciale.  

Testele i-au susținut vorbele, 
ecranul aparatului cu care am testat 
fructele indicând 30 mg/kg, fiind afi-

șat mesajul „low nitrate content 
means product is safe”, ceea ce de-
monstrează că produsul este bun 
pentru consum.  

La fel s-a întâmplat și în cazul 
prunelor care sunt tot din Comarna. 
În urma testului efectuat, valoarea 
afișată pe ecran era tot de 30 mg/kg, 
însoțită de același mesaj de mai sus. 
Foarte căutate de iubitorii de fructe 
sunt și piersicile. Reporterii BZI s-au 
oprit la taraba unor producători lo-
cali din Românești, care au garantat 
mediul natural în care fructele au 
crescut. Și aici, aparatul a indicat o 

valoare de 30 mg/kg, fiind afișat 
același mesaj: „low nitrate content 
means product is safe”.  

Pentru a vedea calitatea fructe-
lor din supermarketuri, reporterii BZI 
au mers și în Kaufland, de unde au 
ales aceleași soiuri de fructe pe care 
le-au supus testării. Surprinzător, 
deși fructele vin din import, din țări 
precum Spania sau Grecia, valorile 
nitraților din ele sunt foarte bune. În 
urma testării, ecranul aparatului a 
afișat aceeași valoare de 30 mg/kg.  

Zilele trecute, reporterii BZI au 
mai testat din piețele ieșene atât ro-

șiile de la producătorii locali, cât și 
pepenii galbeni, care sunt tot mai 
căutați, iar rezultatele au fost sur-
prinzătoare. La roșii, valorile sunt 
bune, însă la pepenii galbeni sunt 
depășite și de nouă ori, testul indi-
când 800 mg/kilogram. Specialiștii 
atrag atenția și recomandă ieșenilor 
să fie atenți la ceea ce consumă și 
din ce locuri achiziționează produ-
sele.  

Astăzi, am testat fructele de 
sezon cele mai căutate din piețele 
ieșene și am constatat că sunt bune 
pentru consum.  

Gabriela RUSU 

Am testat fructele de sezon cele mai căutate din piețele ieșene. Cât 
de sigure și bune de consum sunt prunele, piersicile, merele și perele


